

## 第二届世界生态安全大会议程（拟）

**举办时间：**2012年12月9-12日

**举办地点：**印度尼西亚·巴厘岛·Nusa Dua

第二届世界生态安全大会会议共两天，分开幕式、四个专题会议和闭幕式三个环节。具体议程如下：

**12月9日 全天为参会代表报到时间**

**12月10日**

**09:00-12:00 开幕式**

**主持人：**陈铎（中国）、印尼女主持人

**09:00-09:15** 主持人宣布参加第二届世界生态安全大会的VVIP名单

**09:15-09:20** 柬埔寨王国政府总理洪森阁下与印度尼西亚共和国国会议长

马祖基·阿里阁下共同鸣锣宣布第二届世界生态安全大会开幕

**09:20-09:25** 柬埔寨王国政府总理洪森阁下将第一届世界生态安全大会会旗交予第二届世界生态安全大会主席马祖基·阿里阁下

开幕式嘉宾致辞议程如下：

时间安排(拟定)	嘉宾姓名	嘉宾职位
09:25-09:35	马祖基·阿里	印度尼西亚共和国国会议长
09:35-09:45	洪森	柬埔寨王国政府总理
09:45-09:55	回良玉	中华人民共和国国务院副总理
09:55-10:05	玛德·曼库·帕蒂卡	印度尼西亚共和国巴厘省省长
10:05-10:15	纳西尔·阿卜杜拉齐兹·纳赛尔	联合国第66届大会主席，联合国文明联盟高级代表
10:15-10:25	格鲁巴科夫斯卡娅·艾莉米拉	俄罗斯联邦国家杜马议员代读联邦杜马主席谢尔盖·纳雷什金贺信

10: 25-10: 35	何赛•德贝内西亚	菲律宾众议院前议长、亚洲政党国际会议创始主席
10: 35-10: 45	门德赛汗•恩赫赛汉	蒙古国政府前总理，蒙古民主党主席
10: 45-10: 55	若泽•曼努埃尔•拉莫斯•奥尔塔	东帝汶共和国前总统，诺贝尔和平奖获得者
10: 55-11: 05	詹姆斯•曼卡姆	塞舌尔共和国首任总统
11: 05-11: 15	梅加瓦蒂•苏加诺	印度尼西亚共和国前总统
11: 15-11: 25	奇林加罗夫•阿尔图尔	俄罗斯联邦总统两极地区全权代表
11: 25-11: 35	希拉•科普斯	加拿大政府前副总理
11: 35-11: 45	古斯塔沃•莫雷诺	拉丁美洲/加勒比政党常设大会副主席

(附1) 柬埔寨王国政府总理洪森阁下于致辞尾声宣布启动“湄公河流域‘6+1’生态安全论坛”

(附2) 印度尼西亚共和国巴厘省政府省长玛德•曼库•帕蒂卡阁下于致辞尾声宣布启动“世界岛屿国家生态安全论坛”

11: 45-12: 00 与会嘉宾合影留念

12: 30-14: 00 午餐

14: 00-16: 00 专题会议 I：资源稀缺与可持续发展

主持人：安瓦鲁•K•乔德哈瑞（孟加拉国）

嘉宾演讲议程如下：

时间安排(拟定)	嘉宾姓名	嘉宾职位
14: 00-14: 15	索安	柬埔寨王国政府副总理、柬埔寨部长理事会主席
14: 15-14: 30	安德烈•阿布拉莫夫	联合国经社理事会支持协调部主任
14: 30-14: 45	张德广	中国国际问题研究基金会理事长，上海合作组织首任秘书长
14: 45-15: 00	阿萨夫•哈基耶夫	黑海经济合作议会副主席
15: 00-15: 15	待定	待定
15: 15-15: 30	比良耶夫•谢尔盖	俄罗斯联邦国家资产委员会主席

15: 30-15: 45	张力威	中国国务院南水北调建设委员会总经济师
15: 45-16: 00	托马斯·米克洛斯	墨西哥生态植物机构主席

16: 00-16: 10 茶歇

16: 10-18: 10 专题会议II：城市防灾减灾与国际合作

主持人：穆萨·侯赛因·赛义德（巴基斯坦）

嘉宾演讲议程如下：

时间安排(拟定)	嘉宾姓名	嘉宾职位
16: 10-16: 25	安娜·蒂贝琼卡	联合国前副秘书长，坦桑尼亚国土住房部部长
16: 25-16: 40	帕塔里·查姆皮卡·拉纳瓦卡	斯里兰卡民主社会主义共和国电力与能源部部长
16: 40-16: 55	纳里妮·塔威森	泰国总理府内阁部长
16: 55-17: 10	巴克兰诺夫·彼得	俄罗斯科学院院士，远东海洋地理研究所所长
17: 10-17: 25	班吉·奥拉仁·奥因卡	联合国人居署全球监测主任
17: 25-17: 40	卡洛斯·纳西欧·罗德瑞雷	拉美/加勒比政党青年团联合主席
17: 40-17: 55	罗斯·曼德·班吉	荷兰马斯特里森特大学博士
17: 55-18: 10	章兴泉	联合国人居署经济发展局局长

18: 30-21: 00 颁奖晚宴

主持人：陈铎（中国）、郑庆森（马来西亚）、印尼女主持人

12月11日

09: 00-11: 00 专题会议III：生态安全立法与实践

主持人：吉姆·鲍威尔（美国）

嘉宾演讲议程如下：

时间安排(拟定)	嘉宾姓名	嘉宾职位
09: 00-09: 15	张文台	中国全国人大环境与资源保护委员会副主任

09: 15-09: 30	卡瓦文	缅甸住房部副部长
09: 30-09: 45	塔吉·哈莫德	世界和平发展基金会秘书长
09: 45-10: 00	安娜·培	尼日利亚住房和城市发展部部长
10: 00-10: 15	阿里·拉米	伊拉克环境部部长顾问
10: 15-10: 30	待定	待定
10: 30-10: 45	李文华	中国工程院院士
10: 45-11: 00	待定	待定

11: 00-11: 10 茶歇

11: 10-13: 10 专题会议IV：气候变化影响与对策

主持人：苏亚撒三世（印度尼西亚）

嘉宾演讲议程如下：

时间安排(拟定)	嘉宾姓名	嘉宾职位
11: 10-11: 25	斯图亚特·斯科特	美国总统环境顾问，宗教间气候变化宣言主任
11: 25-11: 40	张宝欣	中国国务院三峡办公室党组成员
11: 40-11: 55	利佳·诺拉	印度资源管理与全球安全主任
11: 55-12: 10	卡尔·卡尔米·巴鲁克	阿富汗环境局国际部主任
12: 10-12: 25	奥列格·鲁萨克	国际生命生态安全科学院院长
12: 25-12: 40	松崎裕	岛屿国家和平发展联盟主席
12: 40-12: 55	武春友	大连理工大学生态安全研究所所长
12: 55-13: 10	薛永新	全球道家联谊会会长、中国恩威集团主席

13: 10-14: 00 午餐

14: 10-15: 40 闭幕式

主持人：郑庆森（马来西亚）

嘉宾演讲议程如下：

时间安排(拟定)	嘉宾姓名	嘉宾职位
14: 10-14: 20	侯赛因·穆罕默德·艾尔沙德	孟加拉国前总统、孟加拉民族党主席
14: 20-14: 30	马德哈夫·尼帕尔	尼泊尔民主共和国前总理，尼泊尔共产党（毛马列）总书记

14: 30-14: 40	盖博·拉斯米	柬埔寨王国奉辛比克党中央主席
14: 40-14: 50	刘古昌	中国政协常委、中国国际问题研究基金会副理事长
14: 50-15: 00	西亚梅利耶·拉图	汤加王国驻中国大使
15: 00-15: 10	安娜卡·阿古·诺亚赫·欧卡·拉特马蒂	印度尼西亚巴厘省议会议长
15: 10-15: 20	待定	待定
15: 20-15: 30	待定	待定
15: 30-15: 40	待定	待定

15: 40-16: 00 宣读《世界生态文明宣言与生态安全行动纲领》

宣读人：纳西尔·阿卜杜拉齐兹·纳赛尔

全会通过《世界生态文明宣言与生态安全行动纲领》

16: 00-16: 15 国际生态安全合作组织总干事蒋明君做总结性发言

19: 30-21: 30 印度尼西亚巴厘省政府省长答谢晚宴

12月12日 全体与会代表考察乌布镇、千年水利工程、苏加诺中心等

12月13日 全体与会代表离开

## Agenda of the Second World Ecological Safety Assembly (WESA)

(Planned)

**Date: December 9 to 12, 2012**

**Venue: Nusa Dua, Bali, Indonesia**

The assembly lasts for two days, including an opening ceremony, four thematic meetings and a closing ceremony.

### **December 9 Registration**

### **December 10**

#### **09:00-12:00 Opening Ceremony**

Host and Hostess: Mr. Chen Duo (China) and an Indonesian hostess

09:00-09:15 The host and hostess introduce VVIPs attending the Second WESA

09:15-09:20 Hon. Samdech Hun Sen, Prime Minister of the Kingdom of Cambodia, and Hon. Marzuki Alie, Speaker of the House of Representatives of Republic of Indonesia strike the gong to open the Second WESA

09:20-09:25 Hon. Samdech Hun Sen, Prime Minister of the Kingdom of Cambodia, hands over the flag of the First WESA to Hon. Marzuki Alie, Chairman of the Second World Ecological Safety Assembly

Schedule of Speeches at the Opening Ceremony:

Time (planned)	Speaker	Position
----------------	---------	----------

09:25-09:35	Marzuki Alie	Speaker of the House of Representatives of Republic of Indonesia
09:35-09:45	Samdech Hun Sen	Prime Minister of the Kingdom of Cambodia
09:45-09:55	Hui Liangyu	Vice Premier of the State Council of the People's Republic of China
09:55-10:05	Made Mangku Pastika	Governor of Bali Province of Republic of Indonesia
10:05-10:15	Nassir Abdulaziz Al-Nasser	President of the 66 <sup>th</sup> Session of the United Nations General Assembly, High Representative for the UN Alliance of Civilizations
10:15-10:25	Golubokovskaya-E-G	Member of the Federal Assembly of the Russian Federation reads the congratulation letter sent by Sergei Naryshkin, Chairman of the State Duma of the Federal Assembly of the Russian Federation
10:25-10:35	José De Venecia	Former Speaker of the House of Representatives of Republic of the Philippines, Founding Chairman of ICAPP
10:35-10:45	Mendsaikhan Enkhsaikhan	Former Prime Minister of Mongolia, Chairman of Mongolian Democratic

		Party
10:45-10:55	José Manuel Ramos-Horta	Former President of the Democratic Republic East Timor, Recipient of Nobel Peace Prize
10:55-11:05	James Mancham	Founding President of Republic of Seychelles
11:05-11:15	Megawati Sukarnoputri	Former President of Republic of Indonesia
11:15-11:25	Artur N. Chilingarov	Representative of the President of the Russian Federation for International Cooperation in Arctic and Antarctic Affairs
11:25-11:35	Sheila Copps	Former Deputy Prime Minister of Canada
11:35-11:45	Gustavo Carvajal Moreno	Deputy President of the Permanent Conference of Political Parties of Latin America and the Caribbean (COPPPAL)

Note 1: Hon. Samdech Hun Sen, Prime Minister of the Kingdom of Cambodia, launches the "6+1 Mekong River Ecological Safety Forum" at the end of his speech.

Note 2: Made Mangku Pastika, Governor of Bali Province of Republic of Indonesia, launches the "World Ecological Safety Forum of Island Countries" at the end of his speech.

11:45-12:00 Group Photo

12:30-14:00 Lunch

14:00-16:00 **Thematic Meeting I: Resource Scarcity and Sustainable Development**

Moderator: Anwarul K. Chowdhury (Bangladesh)

Schedule of Speeches:

Time (planned)	Speaker	Position
14:00-14:15	Sok An	Deputy Prime Minister of the Kingdom of Cambodia, President of the Council of Ministers of the Kingdom of Cambodia
14:15-14:30	Andrei Abramov	Chief of the NGO Section, Office of UN-ECOSOC Support and Coordination
14:30-14:45	Zhang Deguang	First Secretary-General of Shanghai Cooperation Organization, President of China Foundation for International Studies
14:45-15:00	Asaf Hajiye	Vice President of Parliamentary Assembly of the Black Sea Economic Cooperation (PABSEC)
15:00-15:15	To be confirmed	To be confirmed
15:15-15:30	Belyaev · S · G	Former Chairman of the State Property Committee of the Russian Federation
15:30-15:45	Zhang Liwei	Chief Economic Manager at Office of South-to-North Water Diversion Project Commission of the State Council

15:45-16:00	Tomas Miklos	President of Ecoplant Industrial Solutions to Climate Change
-------------	--------------	--

**16:00-16:10 Tea Break**

**16:10-18:10 Thematic Meeting II: Urban Disaster Prevention/Reduction and International Cooperation**

Moderator: Mushahid Hussain Sayed (Pakistan)

Schedule of Speeches:

Time (planned)	Speaker	Position
16:10-16:25	Anna K. Tibaijuka	Former UN Under-Secretary-General, Minister of Land, Resources and Housing of the United Republic of Tanzania
16:25-16:40	Patali Champika Ranawaka	Minister of Power and Energy of the Democratic Socialist Republic of Sri Lanka
16:40-16:55	Nalinee Taveesin	Minister of the Prime Minister's Office of the Kingdom of Thailand
16:55-17:10	P. Ya. Baklanov	Academician, Director of the Pacific Geographical Institute of the Far Eastern Branch of the Russian Academy of Sciences
17:10-17:25	Banji Oyelaran-Oyeyinka	Director of the Global Monitoring and

		Research Division at the UN Human Settlements Program
17:25-17:40	Carlos Ignacio Rodríguez	Co-Chairman of COPPPAL JUVENIL
17:40-17:55	Rosamund Oyelaran-Oyeyinka N.	PhD in Governance and Leadership from the University of Masstricht, Holland
17:55-18:10	Zhang Xingquan	Chief of the Urban Economy and Social Development Branch of UN-HABITAT

**18:30-21:00 Award Ceremony and Banquet**

Hosts and Hostess: Mr. Chen Duo (China), Mr. Tee Ching Seng (Malaysia) and an Indonesian hostess

**December 11**

**09:00-11:00 Thematic Meeting III: Ecological Safety Legislation and Practice**

Moderator: Jim Powell (the United States)

Schedule of Speeches:

Time (planned)	Speaker	Position
09:00-09:15	Zhang Wentai	Vice Director of Environmental and Resources Protection Committee of China's National People's Congress
09:15-09:30	Kyaw lwin	Deputy Minister of Construction for the

		Republic of The Union of Myanmar
09:30-09:45	Taj Hamad	Secretary-General of Universal Peace Foundation
09:45-10:00	Ama Pepple	Nigerian Minister of Housing, Lands and Urban Development
10:00-10:15	Ali Abdul. Zhra Zebon Al. Lami	Advisor of Ministry of Environment, Republic of Iraq
10:15-10:30	To be confirmed	To be confirmed
10:30-10:45	Li Wenhua	Academician of the Chinese Academy of Engineering
10:45-11:00	To be confirmed	To be confirmed

**11:00-11:10 Tea Break**

**11:10-13:10 Thematic Meeting IV: Climate Change Effects and Countermeasures**

Moderator: Shri I Gusti Ngurah Arya Wedakarna Mahendradatta Wedasteraputra Suyasa III (Indonesia)

Schedule of Speeches:

Time (planned)	Speaker	Position
11:10-11:25	Stuart Scott	Advisor to former U.S. President on environmental issues, Director of Interfaith

		Declaration of Climate Change
11:25-11:40	Zhang Baoxin	Party Member of the Three Gorges Office of China's State Council
11:40-11:55	Ligia Noronha	Director of Resources, Regulation and Global Security of Republic of India
11:55-12:10	Zulfiqar Karimi Balooch	International Relations and MEAs Director of National Environmental Protection Agency of Islamic Republic of Afghanistan
12:10-12:25	Rusak Oleg	President of International Academy of Ecology and Life Protection Sciences
12:25-12:40	To be confirmed	To be confirmed
12:40-12:55	Wu Chunyou	Director of International Ecological Safety Research Institute of Dalian University of Technology
12:55-13:10	Xue Yongxin	President of World Daoist Solidarity, CEO of Enwei Group, China

**13:10-14:00 Lunch**

**14:10-15:40 Closing Ceremony**

Host: Tee Ching Seng (Malaysia)

Schedule of Speeches:

Time (planned)	Speaker	Position
14:10-14:20	Hussain Muhammad Ershad	Former President of People's Republic of Bangladesh, Chairman of Jatiya Party
14:20-14:30	Madhav K. Nepal	Former Prime Minister of Nepal, General Secretary of the Communist Party (Unified) Marxist-Leninist of the Federal Democratic Republic of Nepal
14:30-14:40	Keo P. Reasmey	President of the Funcinpec Party of the Kingdom of Cambodia
14:40-14:50	Liu Guchang	Member of the Standing Committee of the National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference, Vice President of China Foundation for International Studies
14:50-15:00	Siamelie Latu	Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary of the Kingdom of Tonga to the People's Republic of China
15:00-15:10	A. A. Ngurah Oka Ratmadi, S. H.	Head of the House of Representatives of Bali Province of Republic of Indonesia
15:10-15:20	To be confirmed	To be confirmed
15:20-15:30	To be confirmed	To be confirmed

15:30-15:40	To be confirmed	To be confirmed
-------------	-----------------	-----------------

15:40-16:00 *The World Ecological Civilization Declaration and Ecological Safety Action Plan* is read out by Nassir Abdulaziz Al-Nasser

*The World Ecological Civilization Declaration and Ecological Safety Action Plan* is voted through by all participants

16:00-16:15 Concluding speech is made by Jiang Mingjun, Director-General of International Ecological Safety Collaborative Organization

19:30-21:30 Gratitude Banquet hosted by the Governor of Bali Province, Indonesia

**December 12 All participants visit Ubud, Subak, and the Sukarno Center**

**December 13 Departure**